
 

 

Protokół nr XXXII/13 

 z posiedzenia Rady Powiatu Gryfickiego IV kadencji 

w dniu 28 maja 2013 r. 

 

 

  
Trzydzieste drugie posiedzenie Rady Powiatu Gryfickiego IV kadencji odbyło się dnia              

28 maja 2013 r., w Gminnym Klubie Kultury w Karnicach. Posiedzenie rozpoczęło się          

o godz. 10.10 i zakończyło się o godz. 12.45. 

Skład ustawowy Rady Powiatu Gryfickiego liczy 19 radnych – na sesji obecnych było                  

17 radnych. Radni:  Dorota Klimowicz, Bogdan Łakomy - usprawiedliwieni. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista przybyłych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli również: Pan Ireneusz Wojciechowicz - Wicestarosta            

Powiatu, Skarbnik Powiatu – Grażyna Obrębska – Starzec, Sekretarz Powiatu –              

Stanisław Hołubczak, Dyrektor Placówki Opiekuńczo –Wychowawczej Dom dla Dzieci  

w Gryficach -Aldona Byczkiewicz, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gryficach- 

Waldemar Dubrawski, Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryficach - 

Ewa Godycka, dyrektor Wydziału Urbanistyki, Architektury i Budownictwa – Dariusz   

Grochowicz, dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami- Ryszard 

Niemczuk, dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Powiatowych – Rafał           

Salomon, dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gryficach –Beata Smoleńska, dyrektor 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Gryficach –Stanisław Stolz, dyrektor Powiatowego 

Centrum Marketingu, Rozwoju Gospodarczego i Integracji Europejskiej – Izabela Herba, 

dyrektor Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska –  Dariusz Żrółka,  p.o. dyrektor   

Wydziału Edukacji – Marta Łakomy-Zinowik, Wójt Gminy Karnice- Lech Puzdrowski, 

Prezes Zarządu OSP RP w Gryficach – Franciszek Gródecki, Komendant Powiatowy  

Państwowej Straży Pożarnej w Gryficach –Edward Pruski. 
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Trzydziestą drugą sesję Rady Powiatu Gryfickiego otworzyła o godz. 10.10                  

Przewodnicząca  Rady Powiatu Renata Teresa Korek. Powitała zebranych następnie na    

podstawie listy obecności stwierdził quorum. 

 

  Przewodnicząca  Rady Renata Teresa Korek  odczytała porządek obrad, zapytała radnych   

czy mają uwagi do porządku obrad.  

  Radni nie mieli uwag. 

  Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek  poprosiła radnych o przegłosowanie 

porządku obrad XXXII sesji Rady Powiatu. 

Radni jednomyślnie przyjęli porządek obrad XXXII sesji Rady Powiatu, który stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przyjęcie  porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

2. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu między sesjami. 

3.   Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego za 2012 rok – spra-

wozdanie finansowe Powiatu Gryfickiego za 2012 r. 

              a)    wprowadzenie Kazimierz Sać – Przewodniczący Zarządu –Starosta ,  

              b)    szczegółowe omówienie sprawozdania - Grażyna Obrębska – Starzec –  

                      Skarbnik Powiatu, 

              c)     prezentacja uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie          

w sprawie wydania opinii dotyczącej sprawozdania Zarządu Powiatu                 

w Gryficach z wykonania budżetu za 2012 r, 

              d)    prezentacja wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium                  

Zarządowi Powiatu za 2012r,  

              e)     prezentacja uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie                

w sprawie  wydania opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej    
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Rady Powiatu Gryfickiego dotyczącym  udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu za 2012 r, 

              f)      prezentacja stanowisk komisji stałych  Rady, 

              g)     dyskusja, 

              h)     podjęcie uchwały Rady Powiatu  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania    

finansowego Powiatu Gryfickiego za rok 2012 oraz sprawozdania               

z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego za rok 2012, 

              i)      przeprowadzenie głosowania nad absolutorium dla Zarządu Powiatu  -     

podjęcie uchwały Rady Powiatu w  sprawie udzielenia absolutorium       

Zarządowi Powiatu Gryfickiego za 2012 r. 

4. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie współdziałania między jednostkami     

samorządu terytorialnego  przy realizacji zadania publicznego i wydzielenia na ten 

cel odpowiedniego majątku ( Gmina Trzebiatów). 

5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/195/12 Rady 

Powiatu Gryfickiego oraz zmian w budżecie powiatu na 2013 r. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/196/12 Rady 

Powiatu Gryfickiego oraz zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu           

Gryfickiego na lata 2013-2021. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia przystanków                             

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Gryficki, 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad  korzystania  

z tych  przystanków. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Młodzieżowego Ośrodka        

Socjoterapii w Rewalu. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej                    

w Płotach. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu  w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego 

dla Dorosłych w Gryficach. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Technikum                         

Uzupełniającego w Płotach. 
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12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 

Ogólnokształcącego w Trzebiatowie. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zakończenie posiedzenia.                                  

            

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie protokół z ostatniego 

posiedzenia w wyniku głosowania przy „1” głosie „przeciwnym”, „2” głosach                 

„wstrzymujących” został przegłosowany protokół  z XXXII sesji Rady Powiatu                

Gryfickiego. 

 

Ad 2) 

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek zapytała radnych czy mają pytania do             

sprawozdania z prac Zarządu. 

Radni nie mieli pytań, radni jednomyślnie przyjęli sprawozdanie z prac Zarządu. 

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 3) 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego za 2012 rok –               

sprawozdanie finansowe Powiatu Gryfickiego za 2012 r. 

         a)    wprowadzenie Kazimierz Sać – Przewodniczący Zarządu –Starosta , 

 Starosta Powiatu Kazimierz Sać- Wysoka Rado zgodnie z obowiązującymi                         

przepisami prawa, Zarząd Powiatu raz w roku składa sprawozdanie z wykonanych prac     

i zwraca się do Rady o aprobatę - zaakceptowanie przyjęcia absolutorium. U nas          

tradycją już się stało, że ja w sposób ogólny a nasz „szef kuchni” – Pani Skarbnik            

przekazuje wszelkie niezbędne liczby. Szanowni Państwo Zarząd Powiatu jest                      

5 osoby oczywiście potocznie mówi się, że Starosta zrobił to czy tamto, jedno               
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dobrze, drugie źle jasne i pewne jest to, że  decyzje podejmowane są kolegialnie, Zarząd 

działa kolegialnie podejmujemy decyzje kolegialnie, bez akceptacji Rady Powiatu ani 

Zarząd ani Starosta nie jest w stanie nic zrobić a szczególnie jeśli chodzi o działania             

inwestycyjne. Nie chcę w tej chwili wymieniać liczb, dlatego, że nie chcę zabierać      

pola do popisu Pani Skarbnik, powiem ogólnie staramy się dbać o to, żeby kondycja           

finansowa Powiatu w obliczu kryzysu, który  bezwzględnie w tej chwili już nie puka, ale 

już wszedł dosyć głęboko, żeby nasz Powiat funkcjonował sprawnie  i myślę, że udaje 

nam się to robić co najmniej dobrze jeśli nie bardzo dobrze, biorąc pod uwagę zadłużenie 

które w tej chwili mamy, nasze zadłużenie wynosi około 12 % a trzeba pamiętać o tym, 

że nasze zadłużenie  wynika głównie z tego, że prowadzimy inwestycje i te środki, które 

pozyskujemy w formie kredytów, zabezpieczają nam inwestycje, pieniądze w Powicie 

nie są przejadane  są inwestowane. Nie chce w tej chwili przechwalać się co jest bardzo 

łatwe do sprawdzenia, ale jeśli chodzi o poziom inwestycji jak też o stan finansowy     

naszego Powiatu to na pewno jesteśmy w czołówce Województwa, jeśli chodzi o stan      

finansów to jesteśmy na I miejscu w Województwie. Ja wspomnę o pewnych kwestiach, 

tematach, programach które realizowaliśmy w poprzednim roku czyli: 

„Piramida kompetencji”- na  realizację zadania zaplanowano kwotę  96.512,00 zł                        

i wykonano wydatki w kwocie 96.512,00 zł. Zadanie realizowane było  przez Powiatowy 

Urząd Pracy. 

2) „Rozwój form aktywnej integracji szansą na uzyskanie zatrudnienia przez zagrożonych 

wykluczeniem społecznym mieszkańcom sześciu gmin powiatu gryfickiego”. Na realizację 

zadania zaplanowano kwotę 1595.747,09zł i wykonano wydatki w kwocie 1.498.350,40 zł 

Zadanie realizowało Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w partnerstwie z gminami Po-

wiatu Gryfickiego. 

3) „B- jak biznes”. Na realizację zadania zaplanowano kwotę 792.582,12 zł   i wykonano 

wydatki w kwocie 47.370,00 zł 

 4) „Paszport do integracji- przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu Powiecie Gryfickim” 

Na realizację zadania zaplanowano kwotę 226.541,65 zł i wykonano wydatki w kwocie              

142.325,93 zł. 
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5)„Podnosimy kompetencje”. Na realizację zadania zaplanowano kwotę 58.219,30 zł                   

i wykonano wydatki w kwocie  58.219,30 zł. 

6) „Kompetentni profesjonalni, twórczy- doskonalenie kadry placówek oświatowych  

Powiatu Gryfickiego”. Na realizację zadania zaplanowano kwotę 20.160,00 zł i wykonano 

wydatki w kwocie  600,00 zł. 

7) „Postaw na swój rozwój”. Na realizację zadania zaplanowano kwotę  76.500,00 zł              

i wykonano wydatki w kwocie 65.009,44 zł. 

8)” Wiedza i kompetencje kluczem do przyszłości. Powiatowy program edukacyjny dla 

uczniów szkół ponadgimnazjalnych powiatu gryfickiego”. Na realizacje zadania                    

zaplanowano kwotę 409.095,00 zł i wykonano kwotę 259.450,67 zł. 

9)  „ Lokalny Punkt informacji”. Na realizację zadania zaplanowano kwotę 80.450,00 zł           

i wykonano wydatki w kwocie 71.685,25  zł. 

10) „Przebudowa drogi powiatowej nr 0152Z Mrzeżyno – Dźwirzyno” w kwocie 42.201,46 

zł (inwestycja wieloletnia- końcowa płatność) - finansowana w ramach porozumienia przez 

cztery samorządy Województwa   Zachodniopomorskiego- końcowa płatność. Płatność 

zostanie dokonana po dokonaniu wiążących uzgodnień z liderem projektu w 2013 roku. 

11) "Budowa infrastruktury teletechnicznej dla Beneficjentów Województwa                                

Zachodniopomorskiego - w celu zapewnienia dostępu do szerokopasmowego Internetu" 

Zadanie przeszło do realizacji na 2013 rok. W budżecie zaplanowano wydatki w kwocie 

167.720,45 zł i wydatkowano kwotę 0 zł. 

12)  „Budowa ścieżki rowerowej wraz z infrastrukturą towarzyszącą na trasie Pogorzelica 

– Mrzeżyno”. Projekt  zrealizowano w 2012 roku.  Nie mniej jednak projekt nie został              

rozliczony              z Urzędem Marszałkowskim.  Końcowe rozliczenie nastąpi w 2013 roku. 

Kwota wydatkowana              w 2012 roku przez powiat to  859.299,98 zł.  

13) „Stworzenie kompleksowej sieci informacji turystycznej narzędziem promocji                 

produktów atrakcji turystycznych Powiatu Gryfickiego”.  W 2011 roku wydatkowano       

kwotę 10.787,10 zł. ”. Realizacja projektu została przesunięta na 2012 rok, a następnie na 
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2013 rok. Oczywiście  nie wykonywaliśmy tylko zadań tzw. miękkich bo też budowaliśmy 

ścieżkę rowerową, przebudowa drogi powiatowej  Mrzeżyno- Dzwiżyno.  

Nie ma Pana Bogdana,  Pan Bogdan  zawsze mówi o niedowartościowanej Gminie Brojce, 

też zbudowaliśmy  most w Strzykocinie czyli w Gminie Brojce. 

Szanowni Państwo  polityka zarządu oczywiście akceptowana uchwałami Rady Powiatu 

zmierza do tego abyśmy zakumulowali środki na kolejne inwestycje, musimy utrzymać 

szkoły średnie, Domy Pomocy Społecznej i wszystkie podległe nam jednostki, ale też                

polityka naszego Powiatu to rozwój w tej chwili już jest  zakończona i odebrana hala       

widowiskowo-sportowa, tworzone są obszary  pod inwestycje, dosyć sprawnie idzie              

sprzedaż nieruchomości. Podam wiadomość  z ostatniej chwili,  jeden z developerów kupił 

od nas 1 ha ziemi wszystko wskazuje, że powstanie osiedle chronione. Te działania mają 

służyć przede wszystkim temu, żeby na terenie naszego Powiatu  następował rozwój, nie 

musze tłumaczyć, że każda złotówka z zewnątrz czy każdy  inwestor to są dodatkowe              

dochody dla gmin jak i dla mieszkańców dla Powiatu. Szanowni Państwo myślę, że my 

wszyscy razem nie mamy się czego wstydzić wręcz odwrotnie, myślę, że  wykonujemy        

naszą pracę dobrze, rzetelnie i z pożytkiem dla mieszkańców naszego powiatu o czym 

świadczą konkretne liczby oraz konkretne działania przez nas podejmowane. Proszę                    

Wysoką Radę o wysłuchanie Pani Skarbnik a ja proszę o przyjęcie sprawozdania przez              

Wysoką Radę. 

 

 

         b) szczegółowe omówienie sprawozdania - Grażyna Obrębska – Starzec      

Skarbnik Powiatu, 

Skarbnik Powiatu Grażyna Obrębska-Starzec omówiła sprawozdanie. 

Zarząd Powiatu w dniu 28 marca 2013r. przedstawił Szanownej Radzie oraz Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej w Szczecinie sprawozdanie roczne z wykonania budżetu powiatu za 

rok 2012. W sprawozdaniu w sposób szczegółowy i wyczerpujący przedstawiono                

wykonanie zadań i realizację budżetu. 
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 Szanowna Pani, Przewodnicząca, Szanowna Rado, budżet powiatu na rok 2012 został 

uchwalony przez Radę Powiatu Gryfickiego w dniu  29  grudnia 2011 r. - uchwała                         

Nr XV/104/11 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfickiego na 2012 rok.  

 

Według uchwały dla zbilansowania budżetu zaplanowano założono: 

1. Plan dochodów powiatu ogółem  w kwocie  69.610.814,21 zł,   

2. Plan wydatków powiatu w kwocie 68.459.302,64 zł,  

3.   Ustalono  nadwyżkę budżetową w wysokości w kwocie 900.000,52 zł.                                

      Plan przychodów  w kwocie 301.157,84 zł 

      Plan rozchodów w kwocie 1.201.158,36 zł 

Szanowni Państwo, 

Plan dochodów po zmianach wynosił 77,039.249,31 zł. i został zrealizowany w 94,7%               

przy kwocie 72.937.445,93 zł. 

W strukturze wykonanych dochodów największy udział miały subwencje - 41,63%,  docho-

dy  własne 30,70% , dalej dotacje na zadania zlecone 10,09%, dotacje na zadania własne 

9,8%,  dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europej-

skich 5,31%.   Przedstawiona struktura  nieznacznie różni się od wykonania 2011 roku. 

Dochody własne zostały wykonane w 96,1% planu. Dochody z tytułu subwencji wykona-

no w 100% planu, a w przypadku dotacji celowych: 

na zadania własne   - wskaźnik wykonania wyniósł 100,0%.  

na zadania z administracji  rządowej wskaźnik wykonania wyniósł   100%, 

na zadania realizowane na podstawie porozumień – wskaźnik wykonania wyniósł  80,10%, 

Dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 

otrzymano w 55,7% zaplanowanych tj. plan 6.951.085,03 zł, wykonanie 3.871.930,00 zł. 

Pani Przewodnicząca, Panowie Radni, na realizację zadań w roku 2012 przewidziano     

wydatkowanie 79.294.806,28 zł. Ogółem realizując zadania nałożone na powiat              

wydatkowano kwotę 72.667.954,81 zł, co daje wskaźnik wykonania 91,6% planu.  

W sprawozdaniu w sposób bardzo szczegółowy opisano odchylenia od wykonania planu     

wydatków i skutki jakie to przyniosło dla realizacji zadań powiatowych. 

Analizując budżet powiatu od strony rodzaju poniesionych wydatków stwierdza się: 
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W strukturze wykonania wydatków budżetu powiatu  co wynika ze specyfiki zadań      

własnych powiatu jako Jednostki Samorządu Terytorialnego  

-  wynagrodzenia stanowiły kwotę  32.505.704,08 zł, tj.  44,73 % ogółu wydatków, 

-  pochodne od wynagrodzeń stanowiły  kwotę  5.460.684,48 zł tj. 7,51 % ogółu wydat-

ków, 

-  pozostałe wydatki rzeczowe stanowiły kwotę  20.514.401,66 zł tj. 28,23 % ogółu            

wydatków, 

-  dotacje z budżetu na wydatki bieżące i inwestycyjne stanowiły   kwotę   7.012.697,88 zł 

tj. 9,65 % ogółu wydatków, 

-  wydatki na obsługę długu stanowiły kwotę  503.985,52 zł tj. 0,69 % ogółu wydatków, 

-  wydatki majątkowe stanowiły kwotę  6.670.418,19 tj. 9,18 % ogółu wydatków. 

 Główne źródła finansowania wydatków powiatu w 2012 roku 

 Dział 852 – Pomoc społeczna  - 20.213.141,33 zł udział -27,82% 

 Dział  801 – Oświata i wychowanie  - 15.356.110,41 zł -21,13% 

 Dział 853  -Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - 7.087.945,79 zł              

9,75% 

 Dział 750 – Administracja publiczna – 6.593.369,16 zł tj. udział – 9,07% 

 Dział 854- Edukacyjna opieka wychowawcza - 5.128.316,39 zł - 7,05% 

 Dział 926- Kultura fizyczna i sport – 4.381.475,57zł- 6,03% 

 Dział 600 – Transport i łączność – 3.488.403,00 zł  tj. udział -4,8% 

 Dział 754- Bezpieczeństwo publiczne – ochrona p – poż. -3.194.267,23 zł    

4,40% 

 Dział 851  -Ochrona zdrowia -    2,785.733,00 zł  -3,83% 

 Dział 710 – Działalność usługowa -1.361.013,41 zł t. udziału 1,87% 

 

Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, rok 2012r. zamknięto nadwyżką               

w  budżecie w kwocie  269.491,12 zł 

                 

 



 

 

- 10 - 

      c)    prezentacja uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie               

w sprawie wydania opinii dotyczącej sprawozdania Zarządu  Powiatu          

w Gryficach z wykonania budżetu za 2012 r, 

             Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Maliński odczytał uchwałę Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie. 

             Na podstawie art. 13 pkt.  5 w związku z art.19 ust. 2 ustawy z dnia                     

7 października  1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych ( Dz. U.                    

z 2012r., poz. 1113) oraz  art. 267 ust 3 ustawy z dnia  27 sierpnia 2009 roku              

o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 ze zm.)  Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w osobach : 

             Helena Rokowska- Przewodnicząca, Ewa Wójcik – Członek, Bogusław                  

Staszewski – Członek pozytywnie opiniuje sprawozdanie Zarządu                          

Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego za 2012 rok. 

 

 

    d)    prezentacja wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium             

Zrządowi Powiatu za 2012r,  

             Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Gołuchowski przedstawił               

stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w 

Gryficach absolutorium za 2012 rok. 

             Zgodnie z art.16 ust.3 ustawy z dnia  5 czerwca 1998 r., o samorządzie                   

powiatowym (Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz. 157, poz. 1240 z późn. zm.) po    

rozpatrzeniu „ Sprawozdania finansowego Powiatu Gryfickiego  za 2012 rok”, „ 

Sprawozdania z wykonania  budżetu  Powiatu Gryfickiego  w 2012 roku” wraz   

z uchwałą Nr XXVII/118/Z/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby           

Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie z dnia 15 

kwietnia 2013 r., w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd            

Powiatu Gryfickiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2012 rok 

pozytywnie opiniuje: 

1)   Sprawozdanie finansowe Powiatu Gryfickiego za 2012 rok, 
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2)       Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego w 2012    roku, 

3)       Informację o stanie mienia Powiatu Gryfickiego. Pan Marek Gołuchowski  dodał, 

że w uzasadnieniu pojawiają się te same kwoty, które zostały odczytane  przed 

chwilą. Zaznaczył, że członkowie Komisji Rewizyjnej jednomyślnie zaopinio-

wali  udzielenie Zarządowi Powiatu w Gryficach  absolutorium za 2012 rok. 

Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Gry-

fickiego. 

 

      e)     prezentacja uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie                  

w sprawie  wydania opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Gryfickiego dotyczącym  udzielenia absolutorium            

Zarządowi Powiatu za 2012 r, 

 Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Maliński  odczytał Uchwałę                   

Nr XLVI.204.Z.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby                         

Obrachunkowej w Szczecinie  z dnia 17 maja 2013 r., w sprawie  wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryficach w sprawie 

udzielenia  absolutorium  Zarządowi Powiatu w Gryficach  z  tytułu            

wykonania budżetu za 2012 rok. 

  Na podstawie  art. 13 pkt 8, w związku  z art. 19. Ust 2 ustawy  z dnia 7           

października  1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U.                 

z 2012 r., poz. 113), Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej              

w Szczecinie w osobach : 

Helena Rokowska – Przewodnicząca, 

Ewa Wójcik – Członek, 

Jolanta Włodarek- Członek, pozytywnie opiniuje wniosek Komisji                

Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryficach w sprawie  udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. 
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              f)     prezentacja stanowisk komisji stałych  Rady, 

   Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Józef Gandurski  

przedstawił stanowisko komisji stałych Rady Powiatu Gryfickiego                 

w sprawie  udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Gryfickiego. 

   Dodał, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały budżet za rok 2012. 

 

 

 

              g)    dyskusja, 

Przewodnicząca Rady Powiatu Renata Teresa Korek zapytała radnych czy mają 

uwagi lub dyskusje  w temacie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu. 

 

Radny Sławomir Sidor wyraził zdanie, że chciałby odnieść się do dwóch tematów. 

Pierwszy temat dotyczy przyjęcia sprawozdania finansowego a drugi temat to 

udzielenie absolutorium. 

Radny Sławomir Sidor  podkreślił, że nie  ma uwag i zastrzeżeń co do              

sprawozdania   finansowego.  

Pan Sławomir Sidor  nawiązując do kolejnego tematu wyjaśnił, że mówienie            

o dobrej sytuacji finansowej Starostwa  nawet bardzo dobrej w kontekście            

niemożności  przejechania niektórych odcinków dróg powiatowych to jest według 

mnie nie do przyjęcia  dlatego uważam, że Zarząd w tym zakresie się nie wywiązał  

ze swojej roli i Starosta i będę głosował przeciw udzieleniu  absolutorium. 

 

Radny Marek Gołuchowski Wysoka Rado, Szanowni Goście powiem coś na     

przekór koledze radnemu, kolego Sławku jesteś jedynym z członków Klubu                 

Platformy Obywatelskiej działającej przy tej Radzie i tak się składa, że to co         

powiedziałeś powoduje nieudzielenie absolutorium, powoduje  twój głos przeciwny 

o nieudzielenie absolutorium powoduje dla mnie dyskomfort osobisty dlatego, że 

dwóch naszych kolegów zasiada w Zarządzie mówię o Staszku  i koledze Józefie               

i w ten sam sposób jakby nie wpisujesz się w całą naszą tą sytuację jest to  nie 
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zręczna sytuacja  dlatego, że będąc członkiem klubu popierasz swoich  kolegów, 

jest mi bardzo przykro to mówić, ale niestety jeśli w ten sposób to ma wyglądać to 

proponuję, żebyś złożył rezygnację z  działalności w Klubie Platformy                  

Obywatelskiej. 

 

Starosta Kazimierz Sać Szanowni Państwo ja w pełni podzielam troskę Sławka   

Sidora o stan dróg, ostatnio w Międzyzdrojach było spotkanie zarządców dróg     

powiatowych z całej Polski, i słowa, które tam padły powodowały faktycznie           

duże zaniepokojenie. Nie chcę w tej chwili przekręcić jeśli mnie pamięć nie myli      

w Polsce jest ok. 160 tysięcy kilometrów dróg powiatowych. Jeśli wymnożymy            

te 160 tysięcy przez 1 milion złotych to wychodzi kwota totalnie astronomiczna, ja 

tu podzielam Sławka pogląd co do tego, że musi być realizowana polityka              

państwa i nie tylko państwa, my nie jesteśmy w stanie sami sobie poradzić                           

z drogami  z wieloma drogami i kiedy słyszeliśmy ostatnio informacje, że Unia   

Europejska zastanawia się żeby powiedzieć, że przeszkadza w tym żeby środki           

finansowe szły na remont dróg gminnych i powiatowych to włos na głowie się  jeży 

i ja bym tu zaapelował do Sławka jako do lokalnego polityka, który ostatnio dostał 

nawet gdzieś tam nagrodę, czy też wyróżnienie żeby zaapelować do  naszych             

polityków centralnych o to, czyli żeby PSL bardzo wsparł, żeby                          

samorządy dostawały środki finansowe między innymi na drogi. Cieszę się że  

Sławek porusza ten temat bo faktycznie samorządy nie są w stanie zrealizować 

wszystkich zadań z grubsza licząc w Powiecie Gryfickim gdybyśmy chcieli         

zmodernizować wszystkie drogi to potrzeba około pół miliarda złotych to                

w żaden sposób nie kłóci się z sytuacją finansową powiatu, oczywiście                      

moglibyśmy skoczyć na głęboką  wodę, zadłużyć się po uszy i zrobić parę dróg             

i tak byśmy nie zrobili wszystkich dróg a przy okazji jeszcze doprowadzili byśmy 

do bankructwa podległe nam jednostki, ja mówiłem o tym, że sytuacja finansowa 

jest dobra, żeby nie powiedzieć bardzo dobra i podtrzymuje to słowo biorąc pod 

uwagę naszą kondycję finansową, ale jesteśmy w stanie zrealizować to                          

co  realizujemy, nie jesteśmy w stanie przebić głową ściany bez sprawnej polityki 
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państwa w tym PSL niech wreszcie przestaną nasi politycy się kłócić, przepychać                         

i zajmować sobą  a niech się zajmą Polską w tym właśnie naszymi drogami bo               

że się zrobi 50 km drogi  autostrady i przecina wstęgi to dla nas to nie wiele       

znaczy bo dla nas jest ważniejsza droga chociażby do Bieczyna niż kawałek           

autostrady.   

 

Radny Sławomir Sidor jest mi przykro, powiem szczerze kolego Marku,  kiedy 

przenosimy dyskusje o klubie na sesje myślę, że nie będę więcej mówił, jeśli 

chcesz możemy porozmawiać o funkcjonowaniu klubu o tym czy spotkał się, czy 

była okazja wypowiedzenia swojej opinii w tym zakresie, ale po sesji, nie                  

będziemy tego tu rozstrzygać na sesji. Panie Starosto  oczywiście, że tak, sprawa 

jest taka, że na wszystko nie starczy powiatowi, tylko, że nie widziałem                      

w zeszłym roku, przynajmniej jeżeli chodzi o gminę Gryfice działań Starostwa                 

w takim zakresie, które by mnie satysfakcjonowały. Zgadzam się z Panem jeżeli 

chodzi o to że powinniśmy jako politycy Polscy, może nie my, bo nie mamy             

takiego wpływu w Unii zrobić wszystko żeby te pieniądze były na drogi powiatowe  

i gminne, ale mamy własny budżet robimy pewne rzeczy mniej lub bardziej           

potrzebne jak ludzie oceniają a na drogi według mnie jest za mało. 

 

Radny Marek Gołuchowski- jeszcze raz powiem, żeby jednoznacznie określić 

swoje stanowisko, powiedziałem nie wyobrażam sobie, żeby działać w jednej             

formacji, być w jednym klubie i być dzisiaj przeciwnym swoim kolegom,              

partnerom z tego klubu. Powiedziałem, nie wyobrażam sobie jako Przewodniczący 

żebym w tym  temacie nie zabrał głosu i nie bronił kolegi Józefa i kolegi Sławka 

oni są naszymi przedstawicielami w Zarządzie w związku z powyższym jeżeli            

jakakolwiek była potrzeba spotkania się przed dzisiejszą sesją, były twoje jakieś 

wewnętrzne przemyślenia Sławku wystarczyło, że tak powiem poprosić, zwrócić 

uwagę na potrzebę spotkania na pewno to spotkanie miałoby miejsce. Mówienie 

dzisiaj, że spotkanie jest takie czy inne uważam, że jest to nie stosowane bo nie  

słyszałem z twoich ust ani razu, że jest potrzeba, że wnioskujesz o zwołanie przed 
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sesją absolutoryjną spotkania klubu. Jeszcze raz powtórzę nie zgadzam się z taką 

sytuacją, że człowiek który należy do jakiegoś grona, wspólnego grona, które          

tworzymy przy Radzie Powiatu Klubu Platformy Obywatelskiej głosuje dzisiaj 

przeciwko swoim kolegom i będę na tym stanowisku  i jak najbardziej będę je            

podtrzymywał. 

 

Radny Zbigniew Chabowski Szanowni Państwo,  cały czas byłem przekonany               

i mimo wszystko wierzyłem w to, że jednak rozmawiamy o samorządzie                     

o Powiecie o Radzie i podejmujemy tutaj decyzje a nie dyskutujemy przed                   

a klub załatwia to przed sesją i generalnie wszystko później co ma miejsce  jest  

tylko potwierdzeniem. To mnie troszeczkę przeraża ponieważ okazuje się, że tych 

których jest mniej bo są w mniejszości są bez znaczenia bo liczą się  sprawy             

polityczno - partyjne a nie sprawy tych środowisk lokalnych czy gminy czy              

powiatu. Wracając jakoby do ostatniej wypowiedzi Pana Kazimierza Sacia             

to  z tego wynika i jestem przekonany, że nie zagłosuje za absolutorium dla kolegi 

Sławka ponieważ jest jakby sprawca tu wszystkich problemów jak                           

zrozumiałem w Powiecie, ale mówiąc już poważnie z uwagą słuchałem           

wprowadzenia Pana Starosty i to samo wprowadzenie przekonuje mnie do tego ,      

że zagłosować nad absolutorium nie mogę. Co do sprawozdania finansowego nie 

mam wątpliwości bo to jest jakby odzwierciedlenie solidnej, rzetelnej pracy Pani 

Skarbnik natomiast jeżeli chodzi o absolutorium Pan Kazimierz Sać powiedział       

w ten sposób, że Zarząd dba o kondycję finansową Powiatu, w moim                  

przekonaniu Zarząd tego Powiatu  powinien dbać o dobro wspólne, powinien dbać 

o rozwój społeczny i gospodarczy tego powiatu i to powinno być głównym celem      

a nie kondycją finansową powiatu, to jest pewnego rodzaju narzędzie to jest             

pewien mechanizm o który warto zadbać, ale to nie powinien być cel i dla mnie 

stawianie w ten sposób sprawy jest  po prostu pomyłką, również w trakcie          

wystąpienia Pan Starosta Kazimierz Sać  powiedział, ze polityka Powiatu  to jest 

rozwój ponieważ tak wskazują dane statystyczne, żaden rozwój ponieważ dane   

statystyczne i to co miesiąc temu  przedstawiłem jednoznacznie wskazuje, że           
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Powiat Gryficki nie jest Powiatem, który się rozwija a raczej zwija ponieważ we 

wszystkich podstawowych wskaźnikach rozwoju społecznego jesteśmy daleko           

w tyle, natomiast pieniądze są inwestowane a nie przejadane, dla mnie hala             

widowiskowo-  sportowa, która jest  pewnego rodzaju problemem finansowym           

potem dla gminy Gryfice, co żeśmy obserwowali w ostatnich dniach nie może być 

przykładem rozwoju  wykorzystywaniem środków na inwestowanie, to jest żadna 

inwestycja to jest kolejna arena  za starożytnego Rzymu z czasów Kaliguli, gdzie 

jest zabawa i fajerwerki natomiast inwestycji tak naprawdę nie ma ponieważ         

temu społeczeństwu tak naprawdę dobrze się nie żyje, pytam gdzie są miejsca     

pracy, gdzie są nowe stanowiska, gdzie jest rozwój gospodarczy o tym nie ma    

mowy. Powiat Gryficki jako samorząd nie ma żadnej polityki ani gospodarczej ani 

społecznej, czyli tak jak powiedziałem na wstępie będę oczywiście głosował za 

sprawozdaniem finansowym ponieważ jest to na pewno rzetelnie przygotowany 

dokument, natomiast jeśli chodzi o absolutorium zdecydowanie nie. 

 

Radny Jacek Zdancewicz Pani Przewodnicząca Wysoka Rado, ja myślę, że to do-

brze, że czasami słychać głosy takie jakie wyartykułowali Panowie Radni Sidor      

i Chabowski bo świadczy o tym, że jesteśmy zbiorem jednostek, który  stawia sobie 

będąc tutaj w Radzie jakieś określone cele, natomiast nie sposób zrealizować 

wszystkiego bardziej przy tak długich zaniedbaniach, które doprowadziły do tego 

stanu rzeczy jakie mamy obecnie. Sławek Sidor powiedział, że nie są zrealizowane 

cele, które sobie stawia dlatego głosował przeciwko absolutorium ja myślę, że nie 

mogę sobie nic zarzucić jeśli chodzi  o frekwencje podczas posiedzeń sesji,           

pamiętam że Sławek chyba nie  wyartykułował jakie ma oczekiwania co do działań 

Rady na rzecz spełniania, zaspakajania potrzeb mieszkańców Powiatu, bo            

pamiętam, a może inaczej nie pamiętam jego głosu podczas debaty budżetowej jak 

pamiętam z kolei budżet został przyjęty jednomyślnie, więc dzisiaj mówienie        

w stylu  takim jakim mówi Pan Sidor moim zdaniem jest próbą odwracania kota 

ogonem. Powiem uczciwie, że szedłem na sesję z mocnym postanowieniem           

głosowania przeciwko absolutorium dla Zarządu Powiatu, ale po wypowiedziach 
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Pana Sidora i Pana Chabowskiego postanowiłem dokładnie zrobić odwrotnie             

do pierwotnych zamierzeń i będę głosował za udzieleniem absolutorium. 

 

 

Starosta Kazimierz Sać- Szanowni Państwo  przez moment chciałem podjąć    

dyskusję z Panem Radnym Chabowskim, ale myślę, że będzie okazja trochę               

w innych okolicznościach, dlaczego, dlatego że  wszyscy tutaj obecni świadomi są 

jednego no może poza Radnym Chabowskim, Panem Radnym Chabowskim, Rada 

Powiatu bo czy się komuś to podoba czy nie została wybrana w demokratycznych 

wyborach. Janusz Ławruszko ma poparcie bodajże 700 mieszkańców i tak dalej. 

My tu się nie zjawiliśmy z księżyca, każdy z nas  otrzymał określoną liczbę         

głosów, czyli określona liczba  mieszkańców nas popiera gdybyśmy sfinansowali     

te wszystkie głosy to wychodzą tysiące, mamy mandat społeczny, żeby                

podejmować decyzje w imieniu tych  mieszkańców, taka jest demokracja, ja już 

abstrahuje od tematu  hali sportowej, uchwała czy też decyzje  bo jeśli poszukali 

byśmy w protokołach  notabene uchwała czy te decyzje o budowie hali były       

podjęte w poprzedniej kadencji, nie przypominam sobie żeby Pan Radny             

Chabowski  był przeciwko budowie tej hali w momencie kiedy była podejmowana 

ta uchwała nie wiem, być może było, być może  nie było,  raczej nie sądzę żeby był 

przeciw, więc to co robimy to robimy z mandatu społecznego, jeżeli źle robimy, 

czy źle będziemy robić  to wybory weryfikują czy mieszkańcom się podoba  czy 

nie podoba czy godnie ich reprezentujemy czy źle. Nie mówimy w ten sposób, że 

robimy samowolkę, czy Zarząd Powiatu wykonał jakiekolwiek inwestycje bez      

zgody Rady, ja sobie nie przypominam, spojrzę na Panią Skarbnik, nie ma takiej 

mocy, Zarząd działa zgodnie z wolą Rady, a my wszyscy tu siedzący mamy mandat 

społeczny,  żeby  wykonywać czynności na rzecz Powiatu Gryfickiego. ja jestem  

przekonany, że jesteśmy sprawni i robimy to dobrze, oczywiście możemy podawać 

jakieś statystyki mniej lub bardziej  prawdziwe i tak dalej. Możemy oczywiście  nie 

zgadzać się  bo jeden lubi Jazz , drugi lubi Bluesa. Oczywiście  niektórym  miesz-

kańcom nie będzie  się podobać hala inni woleliby coś innego, basen, ale taka jest 
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demokracja i ja jestem święcie przekonany, że idziemy w dobrym kierunku i jasne, 

że trzeba by było dać wszystkim ludziom dać pracę, wybudować drogi, wszystko 

trzeba było by zrobić, staramy się to zrobić a żeby nie przedłużać Panie Radny 

Chabowski przez 10 lat, przeszło 10 lat  ja nie słyszałem nigdy ani na komisji na 

których zresztą Pan nie bywa, ani na sesji Rady Powiatu żadnej konkretnej            

propozycji, a może zróbmy tak, są różne style tylko rzucać piach czy też wkładać 

kij w szprychy, różne są style, różne są charaktery, jeśli komuś z tym dobrze.      

Zapraszamy Pana Radnego Chabowskiego do pracy w jakiejkolwiek komisji          

z chęcią  wysłuchamy my wszyscy ciekawych konkretnych propozycji bo my nie 

mamy     monopolu na mądrość jeśli Pan Radny Chabowski  ma  świetne pomysły  

to ja gwarantuję, że Zarząd na pewno  bo za to mogę gwarantować bo               

przewodniczę Zarządowi, siądziemy nad tymi pomysłami i spróbuję je               

zrealizować jestem przekonany, że cała Rada Powiatu  siądzie nad tymi pomysłami 

i będzie starała się je zrealizować tylko mam prośbę chociaż jeden pomysł na 10 lat 

wystarczy. 

 

Radny Zbigniew Chabowski Panie Starosto jak Pan nie ma pomysłów swoich   

własnych to po co Pan zajmuje to miejsce, to jest pierwsza uwaga. Druga rzecz  

chciałem zauważyć, że nadal jesteśmy w punkcie absolutorium dla Zarządu,                 

a nie w punkcie ocena radnego Chabowskiego i czy go lubimy czy go nie lubimy          

i czy ma postępować tak czy inaczej, ja zawsze chętnie słucham Pańskich                       

propozycji i pomysłów jak i co mam robić, ale jeśli Pan pozwoli to ja będę           

realizował swoje postępowanie według własnej koncepcji. 

Starosta Kazimierz Sać – pozwalam. 

Radny Zbigniew Chabowski - dziękuje serdecznie i wrócę do często używanego 

określenia, że taka jest demokracja, demokracja jest taka między innymi Panie        

Starosto, że w trakcie dyskusji nad absolutorium mam prawo i obowiązek               

wyrażać swoją opinię nie są akurat Panu sprzyjające to myślę, że to nie jest                   

akurat demokracja ale  każdy może wyrażać swoją opinię. Po  wypowiedzi jedna 

rzecz, która mi się u Jacka Zdancewicza podobała to dowcip w trakcie jego         
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wypowiedzi, uważam , że to był jeden z lepszych dowcipów, który ostatnio              

słyszałem. 

 

Radny Marek Gołuchowski  niesamowicie lubię wracać do faktów, które            

sprawdzam. Chciałbym się odnieść do porównania  dzisiejszej hali i tego co się 

dzieje za pośrednictwem Starosty Sacia do pięknego życia Kaliguli. Szanowni  

Państwo czytając o potworze na tronie o jego rozdawnictwie, licznych                      

szaleństwach, niegodziwościach, seksualnych podbojach i tym wszystkim co           

jeszcze można doczytać pytam się Starosto czy tak ma wyglądać  bo ja pytam           

i nie bardzo wiem skąd takie porównanie. Może jeszcze jedna kadencja i w tedy  

się obudzimy. To jest pewnego rodzaju niegrzeczne porównanie i dlatego pytam. 

Wiemy jakich używamy słów i na pewno kolego Zbyszku jesteśmy nadal na ty. 

 

Radny Zbigniew Chabowski – jeśli masz takie życzenie. 

 

Radny Marek Gołuchowski  moje życzenie jest nadal  być z Tobą na ty, zanim  

użyjesz takiego czy innego porównania zastanówmy się nad konsekwencją tych 

złów, są goście, mamy swoją historię, interesujemy się historią, znamy ją.             

Wydaje mi się niestosowne porównanie naszych dzisiejszych czasów budowy  hali 

widowisko sportowej do tego co dzieje się za pośrednictwem                                  

Przewodniczącego Zarządu Powiatu. Ja nie bronie Pana Kazimierza Siacia, ale           

naprawdę porównanie do Kaliguli uważam za niestosowne. 

 

Radny Zbigniew Chabowski  musze skomentować to z prostej przyczyny             

ponieważ cenię sobie, że nadal postajemy na ty, natomiast mam prośbę, słuchaj 

uważnie w jakim kontekście używam porównania. Porównania użyłem w kategorii 

areny i starożytnego Rzymu chociażby za czasu  Kaliguli. Natomiast nie jest to 

sprowadzenie do jakichkolwiek nazwisk i osób, żeby była sprawa jasna i oczywista 

bo dobrze wiemy kto to jest Kaligula i nie muszę czytać tego z telefonu. 
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Radny Jacek Zdancewicz mam wrażenie, że rozmawiamy w sprawie absolutorium 

dla Zarządu natomiast przy okazji zaczęliśmy rozmawiać  o starożytnym Rzymie      

i Kaliguli, ale też myślę, że są tacy którzy lubią ogórki ale są tacy, którzy lubią 

ogrodnika córki i tyle. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek  wyraziła zdanie, że w starożytności  

wspaniale rozwijała się filozofia, warto poczytać o starożytnych filozofach.  

 

 

          h)   podjęcie uchwały Rady Powiatu  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu Gryfickiego za rok 2012 oraz sprawozdania               

z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego za rok 2012, 

                     Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

                     Radni nie mieli pytań. 

                 Przewodnicząca Rady – Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie          

projekt uchwały.  

                 W wyniku głosowania przy „17 ” głosach ”za”, została podjęta uchwała                    

Nr XXXII/240/13  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego       

Powiatu Gryfickiego za rok 2012 oraz sprawozdania z wykonania                       

budżetu Powiatu Gryfickiego za rok 2012, która stanowi załącznik               

Nr 5 do protokołu. 

 

 

i) przeprowadzenie głosowania nad absolutorium dla Zarządu Powiatu  - 

podjęcie uchwały Rady Powiatu w  sprawie udzielenia absolutorium              

Zarządowi Powiatu Gryfickiego za 2012 r. 

 

Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 
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Radny Sławomir Sidor- według mojej oceny nie wszystkie punkty wymienione w uchwale 

zostały zrealizowane ja nie słyszałem informacji, nie otrzymałem informacji  o stanie        

mienia Powiatu Gryfickiego. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek odpowiedziała ja otrzymałam myślę, że        

pozostali radni również otrzymali takie informacje. Po czym zapytała radnych  czy ktoś 

jeszcze zgłasza, że nie otrzymał takiej informacji o stanie mienia. 

Pozostali radni nie zgłosili uwag. 

   

Radny Sławomir Sidor zapytał czy ktoś z Państwa radnych może pokazać tą informację. 

Radny Jacek Zdancewicz zaproponował, że może pokazać. 

Radny Sławomir Sidor – możesz pokazać teraz w tej chwili, wiem później się znajdzie. 

Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca Rady – Renata Teresa Korek  poddała pod            

głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania przy „14” głosach „za”, „3”głosach  „przeciwnych”  została      

podjęta uchwała Nr XXXII/241/13 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu          

Gryfickiego za 2012 r., która stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Starosta Kazimierz Sać- Wysoka Rado, Szanowni Państwo, chciałbym podziękować               

za przegłosowanie sprawozdania, za przegłosowanie i udzielenie absolutorium z przekorą 

powiem na pewno bardziej tym, którzy głosowali za niż tym, którzy głosowali przeciw ale   

z całym szacunkiem  podchodzę do tych, którzy mają inne zdanie bo właśnie taka jest            

demokracja opozycja jest bezwzględnie potrzebna bo gdyby nie było opozycji to często  

byśmy zapominali i wydawało by nam się, że  wiemy  wszystko  i robimy najlepiej  prawda 

jest taka, że faktycznie czasami zdarza się nam popełniać błędy co jest normalną ludzką 

rzeczą ale jestem przekonany, że ta Rada Powiatu, ten  samorząd robi naprawdę dużo, może 

więcej robić powinna robić więcej ale też pamiętajmy o tym, że są znaczne ograniczenia 

które nie zawsze nam pozwalają żebyśmy zrealizowali wszystkie zadania. Dziękuję  

wszystkim za udzielenie absolutorium. 
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Dyrektor Renata Tracz w tym roku rzeczywiście konstruowanie tego budżetu                                

i realizacja tego budżetu  była  chyba również i w naszej jakby dyspozycji, uczestniczyliśmy 

w tym dość ja tak powiem prężnie w związku z  tym  uważamy, że należą się dla całego 

Zarządu kwiaty i całej Rady a tym bardziej, że było widać uchwalenie tego absolutorium 

było dość kontrowersyjne, ale uważam, że słuszne. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek pogratulowała Panu Staroście za udzielenie 

absolutorium. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek powitała serdecznie Wójta Gminy Karnice, 

Pana Leszka Puzdrowskiego. Ponadto poinformowała, że otrzymała informację i chciałam 

ją przedstawić. Zespół Szkół Ponadgimnazajalnych im. Wincentego Witosa w Płotach 

otrzymał 184 tyś 730 zł na dofinansowanie realizacji staży i praktyk za granicą dla uczniów 

w ramach programu „ Leonardo da Vinci” uczniowie w pierwszym roku pojadą do Niemiec 

a w drugim roku do Irlandii na praktyki. 

 

Pani dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. Zbigniewa Herberta w Trzebiatowie 

prosiła o głos, ale może przeczytam. Pani dyrektor, ponieważ szkoła została wyróżniona 

również w znakomity sposób Komitet Honorowy oraz juri Ogólnopolskiego Konkursu „ 

Bezpieczna Szkoła, Bezpieczny Uczeń” stwierdzają, że Pani szkoła zdobyła tytuł           

bezpiecznej szkoły oraz członkostwo Ogólnopolskiego Klubu z tytułu Bezpiecznej Szkoły. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek odczytała cały skład komitetu. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek o godz. 11.15 ogłosiła 15 minutową przerwę. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godz. 11.35. 

 

Pan Wójt Lech Puzdrowski wypowiedz zaczął od powiedzenia „ostatni będą               

pierwszymi ”, my jako ostatni składamy Panu Staroście i całemu Zarządowi gratulacje za 

udzielenie absolutorium, ale jako pierwsi chcielibyśmy pogratulować otwarcia hali              

sportowej, to będzie za  cztery dni więc myślę, że jesteśmy pierwsi, jako historyk                  
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z wykształcenia pozwolę sobie w kontekście dyskusji, która była wcześniej na poprzedniej 

sesji po czym opowiedział historię o budowie aren  za czasów starożytnej Grecji. 

 

 

 

 

Ad 4) 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie współdziałania między jednostkami                

samorządu terytorialnego  przy realizacji zadania publicznego i wydzielenia na ten cel 

odpowiedniego majątku ( Gmina Trzebiatów). 

Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Radni nie mieli  pytań. 

Przewodnicząca Rady – Renata Teresa Korek   poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                              

Nr XXXII/242/13 w sprawie współdziałania między jednostkami samorządu 

terytorialnego  przy realizacji zadania publicznego i wydzielenia na ten cel odpowiedniego 

majątku (Gmina Trzebiatów), która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 5) 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/195/12 Rady 

Powiatu Gryfickiego oraz zmian w budżecie powiatu na 2013 r. 

  Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

  Starosta Kazimierz Sać poinformował, że zmiany do projektu uchwały omówi Pani 

Skarbnik Grażyna Obrębska -Starzec.  

  Skarbnik Powiatu Grażyna Obrębska-Starzec wyjaśniała, że zmiany w projekcie uchwały  

to są zmiany między wydatkami bieżącymi a wydatkami majątkowymi, także jest 

wprowadzony remont ścieżki rowerowej odcinka drogi brukowej tj. 33 tyś 825 zł, 

zmniejszone jest w Starostwie 73 tyś 871 zł i jeszcze są wprowadzone wydatki 

inwestycyjne na zakup 10 zestawów komputerowych tj. 39 tysięcy 146 złotych i  zejście 
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dla kajaków przy rzece Redze było pierwotnie w  paragrafie inwestycyjnym a powinno 

być  w paragrafie remontowym  w związku z tym są przeniesione na te wydatki.  

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek zapytała czy są pytania do Pani Skarbnik. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała XXXII/243/13 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/195/12 Rady Powiatu Gryfickiego oraz zmian              

w budżecie powiatu na 2013 r., która stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

             Ad 6) 

             Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/196/12 Rady   

Powiatu Gryfickiego oraz zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfic-

kiego na lata 2013-2021. 

  Skarbnik Powiatu  poinformowała, że poprawka do projektu uchwały jest konsekwencją 

wprowadzonych zmian do poprzedniej uchwały. 

  Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek zapytała czy są pytania do projektu                 

uchwały. 

  Radny Sławomir Sidor  ja nie głosowałem poprzedniej uchwały. 

    Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek zapytała Pan nie głosował. 

    Radny Sławomir Sidor odpowiedział, nie, nie głosowałem. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek nie podniósł Pan ręki, wiec nie wiem  czy Pan   

głosował czy nie. 

  Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poprosiła Pana Sławomira Sidora                          

o wyjaśnienie  w czym jest problem. 

 

Radny Sławomir Sidor w uchwale poprzedniej mówiła Pani dochodów jak                       

w załączniku  nr 1 a w dokumentach nie ma załącznika nr 1, jest tylko załącznik nr 2. 
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Radny Mirosław Kolanica zwrócił uwagę, że załącznik nr 1 był podpięty do pierwszej  

wersji projektu uchwały, a ponieważ nie uległ zmianie dlatego  nie był podpięty do         

poprawki. 

 

 

 

 

Radny Sławomir Sidor  zakładam, że przyjmujemy uchwałę bez załączników, którą          

odczytała Przewodnicząca, czyli Pani  Przewodnicząca nie ma przy sobie załączników. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek odpowiedziała, że załączników na sesji nie 

czyta, dodała, że  załączniki były omówione na komisjach i nikt nie chce rozmawiać             

w kwestii tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek zapytała czy są uwagi do projektu           

uchwały. 

Radni nie mieli innych uwag. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała Nr 

XXXII/244/13 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/196/12 Rady Powiatu Gryfickiego 

oraz zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfickiego na lata 2013-2021, która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 7) 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Gryficki, udostępnionych            

dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania  z tych              

przystanków. 

Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Radny Sławomir Sidor  zapytał  do tej pory na jakiej zasadzie funkcjonowały przystanki. 
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Radny Jacek Zdancewicz odpowiedział autobusy się zatrzymywały, wysiadali pasażerowie            

i odjeżdżały. 

 

Radny Sławomir Sidor wyraził zdanie, cieszę się, że  dowcipów Ci nie brakuje. 

 

Radny Józef Domański  odpowiedział Panu Sidorowi na zadane pytanie. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                                

Nr XXXII/245/13, w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Gryficki, udostępnionych dla operatorów           

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania  z tych przystanków, która stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

 

  Ad 8) 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Młodzieżowego Ośrodka        

Socjoterapii w Rewalu. 

  Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                        

Nr XXXII/246/13w sprawie likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Rewalu, 

która stanowi załącznik  nr 11 do protokołu.  

 

  Ad 9 ) 

  Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej                     

w Płotach. 

  Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                             

Nr XXXII/247/13 w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej w Płotach, która stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

 

  Ad 10 ) 

  Podjęcie uchwały Rady Powiatu  w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego 

dla Dorosłych w Gryficach. 

  Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                                    

Nr XXXII/248/13,w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 

Gryficach, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

  Ad 11) 

  Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Technikum  Uzupełniającego  

w Płotach. 

  Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                          

Nr XXXII/249/13, w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego w Płotach, która 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

  Ad 12) 

  Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum  

Ogólnokształcącego w Trzebiatowie. 

  Przewodnicząca Rady - Renata Teresa Korek odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy  „17 ” głosach  ”za”, została podjęta uchwała                                

Nr XXXII/250/13, w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego w 

Trzebiatowie,  która stanowi załącznik  nr 15 do protokołu.  
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  Ad 13) 

  Interpelacje i zapytania radnych. 

  Radny Roman Łobożewicz Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, żeby nie wyszło, że na 

sesji nie ma interpelacji  czy wystąpień to ja  w nawiązaniu do superlatyw, którymi  Pan 

Starosta na sesji 24 kwietnia obsypał Pana Burmistrza Andrzeja Szczygła w swoim wystą-

pieniu, kończąc te wystąpienia by Pan Burmistrz przeszedł na emeryturę. Chciałbym 

przedstawić pewien artykuł, artykuł o poznaniu samego siebie a postrzeganiu innych, nie 

jestem ja autorem tego artykułu, jednakże jest ciekawy. Mówiliśmy tutaj już o Kaliguli  to 

ja wrócę do Sokratesa. Już Sokrates nawoływał do poznania samego siebie odwoływał się 

do starej maksymy wyrytej nad drzwiami wyroczni Delfa - poznaj samego siebie czy ma 

jakąś wartość, okazuje się, że znajomość samego siebie przekłada się  także na                  

funkcjonowanie społeczne, zdumiewające, że w skład dziecięcej mądrości chodzi          

powiedzenie, jest takie przysłowie, że każdy mówi o sobie potocznie też wiele osób           

zadaje sobie sprawę z tego, że w innych można postrzegać swoje własne wady, jest to też 

zgodne ze słowami Jezusa- żywicie się drzazgą wokół bliźniego obelce u siebie nie     

wspominając to jak postrzegamy innych w dużym stopniu zleży od tego jacy sami           

jesteśmy i czy w ogóle wiemy jacy jesteśmy, raczej nikt  z nas nie jest idealny, każdy ma 

jakieś mniejsze lub większe wady czasami nawet sami przed sobą nie przyznajemy się do 

niektórych negatywnie ocenianych właściwości  przeważnie dzieje się to nieświadomie 

automatycznie, psycholodzy uważają ten mechanizm projekcją, ma to na celu chronić nas 

samych przed negatywnymi emocjami związanymi z uświadomieniem  sobie                  

negatywnych aspektów nas samych jak też podtrzymaniu pozytywnego wizerunku własnej 

osoby opierając się na takich motywacjach mechanizm projekcji może  zniekształcać          

obraz nas samych jak i innych ludzi, ale może być też punktem wyjścia do refleksji nad 

sobą, możemy się zastanowić nad tym na ile to co dostrzegamy w innych dotyczy nas           

samych, zwłaszcza wtedy gdy coś nas drażni w innych bo możemy się zastanowić na ile 

my sami jesteśmy tacy sami, zdumiewające jest to jak możemy zniekształcić                  

rzeczywistość  starając się zachować pozytywny wizerunek samych siebie na szczęście  

zastanawiamy się nad tym jak postrzegamy i co w nich widzimy, możemy dowiedzieć się 
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także czegoś o nas samych  w tedy także postrzegać będziemy otaczający nas świat              

i innych ludzi. 

 

  Starosta Kazimierz Sać  Roman widzę, że czytamy te same artykuły wracając do              

początku twojego wystąpienia kontekst emerytury wynika po prostu z Polskiego prawa,  

Roman tu nie było żadnych złośliwości w związku z tym, że Pan Burmistrz Andrzej 

Szczygieł jest już czy też zbliża się do wieku emerytalnego ja tylko bez żadnej złośliwości 

w trosce o jego zdrowie i spokój psychiczny zwróciłem się do niego grzecznie czy by po 

prostu nie odpoczął już, nie było żadnych złośliwości, dygresji  ani też negatywnej oceny, 

po prostu to tylko i wyłącznie z troską,  w wieku  65 lat po prostu dobrze by było jakby 

przeszedł już na emeryturę. 

 

  Radny Sławomir Sidor  ja mam pytanie, ostatnio na poprzedniej sesji została rozdana  

publikacja przez Pana Starostę, podpisana przez Pana Starostę, również ukazała się         

publikacja na banerze koło Gimnazjum Nr 1 w Gryficach i chciałbym się dowiedzieć         

z jakich środków to zostało zrobione  czy z prywatnych Pana Kazimierza Sacia czy ze 

środków  budżetowych Powiatu Gryfickiego. Jeżeli są to z budżetowych to ja nie widzę, 

chyba, że Pani Skarbnik mi wskaże z jakiego rozdziału, działu z którego można by te          

pieniądze wziąć, następna rzecz, mam pytanie bo  nie wiem  od kiedy Pan radny Jacek 

Zdancewicz jest członkiem Zarządu Powiatu. 

 

  Radny Jacek Zdancewicz odpowiedział od wczoraj.  

 

  Starosta Kazimierz Sać  w tej chwili  nie odpowiem jaka wysokość nakładów                        

finansowych na to ogłoszenie, które ukazało się, bo ja rozumiem Sławek, że                       

nawiązujesz do tego  bilbordu, który stoi. Wokół tego  tematu narosło  wiele mitów  

związku z tym, że Pan Burmistrz odpowiedział na nasze pismo, że nie jest zainteresowany, 

żeby lekcje wychowania fizycznego  odbywały się  w tejże hali to tylko                                

i wyłącznie w trosce  dzieci, rodziców, żeby to nie  wyszło w ten sposób, że są lepsze               

i gorsze. Postanowiliśmy poinformować ich a nie korespondować z Burmistrzem jak to 
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niektórzy próbowali jakby przetłumaczyć i stoi sobie tam bilbord i na tym bilbordzie 

umieściliśmy informację a w związku z tym, że na tym bilbordzie jeśli mnie dobrze       

pamięć nie myli jest Starosta Kazimierz Sać. Oczywiście, że ta informacja została                  

opłacona przez środki budżetowe chyba 200 czy 300 złotych, już nie pamiętam w tej   

chwili, nie wiem czy ktoś mi jest w stanie  na nie  odpowiedzieć, i taka informacja została 

przekazana, zamieszczona  i ona służyła i służy jednemu celowi, najgorsze co może być to 

dyskryminacja czyli my wszyscy, którzy  mamy dzieci, wiemy jak się dzieci zachowują 

gdy widzą  na przykład, że ktoś coś ma i koleżanki  czy koledzy a oni tego nie mają, trzeba 

w tedy dzieciom wytłumaczyć, bo słuchajcie niestety, albo nas nie stać  albo nie możemy  

i tak dalej, nie można krzywdzić dzieci po to ta informacja została umieszczona a nie 

ukrywam też, że jestem święcie przekonany, że jednak uda się znaleźć  porozumienie            

i dzieci z Gimnazjum też będą uczestniczyli w lekcjach w-fu na tej nowej hali                      

widowiskowo-sportowej bo przecież ta hala została wybudowana  dla nich kosztem boiska  

i tak dalej, powiem więcej mam nadzieję, że kiedyś uda się znaleźć także mądre             

rozwiązanie i taka propozycja też była, żeby tą starą salkę gimnastyczną przerobić na jakiś 

hotelik, powstanie takie moim zdaniem centrum, może się uda, też wybudować obok          

boisko lub basen, trudno mi w tej chwili powiedzieć, powstanie fajne centrum gdzie hala 

będzie jednym z elementów na ewentualne obozy treningowe i tak dalej. Dlatego ja           

podchodzę bez emocji do tej burzy, którą wywołał bilbord bo cel uświęca środki                       

i najważniejsze jest dobro naszych dzieci i my z tą myślą właśnie dla dobra naszych dzieci 

umieściliśmy tą informację. 

 

  Radny Marek Gołuchowski wyraził zdanie Drodzy Państwo, ja powiem tak jak słyszę ile 

słów pada na temat hali w Gryficach to tak sobie myślę, że ja tutaj kolega Pani            

Przewodniczącej jako mieszkaniec Gminy Trzebiatów my z wielką chęcią weźmiemy            

z Gryfic tą halę, my bardzo chętnie tą inwestycję powiatową przyjmiemy na Gminę           

Trzebiatów, jeżeli to jest taki  problem dla radnych gryfickich bo to słyszę pomiędzy      

radnymi gryfickimi, że wy macie problem z halą inwestycją, która  w waszej Gminie na 

naszym terenie  będzie leżała, taki problem. Moi  koledzy i koleżanki z Trzebiatowa, my 

chętnie tą halę weźmiemy, my będziemy szczęśliwi, że ta hala będzie w gminie                   
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Trzebiatów. To zaczyna się robić naprawdę kuriozalne, że ciągle mówimy o tym                  

samym, niedawno słyszałem ABW- wychodzi, że ABW było, wzięło Sprawdziło –,          

Starosta Kazimierz Sać sprostował - CBA, i nic nie ma, jakieś tam plotki ile milionów          

zostało, jakieś przekupstwa i tak dalej – rozmyło się, teraz kolega radny Sidor mówi          

o bilbordzie i umieszczonym w ramach propagandy powiem tak statutowo jest Komisja 

Rewizyjna jeśli są jakieś wątpliwości, no zaufaj Sławku kolegom jest nas 3, skieruj coś do  

komisji, Komisja Rewizyjna w tej chwili ma wszystkie skargi rozpatrzone czekamy,               

proszę bardzo, ja powiem naprawdę szczerze skończmy temat, naprawdę dorzucania       

takiego, takich sytuacji, hale macie cieszcie się, że ją macie my byśmy bardzo chcieli     

takiej hali za pieniądze powiatowe i proszę Panie Starosto zanim następnym razem Zarząd 

podejmie decyzję kolejnej inwestycji w gminie Gryfice pomyślcie o nas bo my z wielką 

chęcią z otwartymi ramionami przyjmiemy tą inwestycję. 

 

  Starosta Kazimierz Sać wyraził zdanie, ja rozumiem , że Marek zgłosił wniosek formalny, 

który w najbliższym czasie gdzieś przegłosujemy, żebyśmy przerzucili problem do        

Trzebiatowa i znaleźli środki na to by wybudować sale w Trzebiatowie, żeby oni mieli 

problem, nie tylko Gryfice, ja myślę że trzeba poszukać środków. 

 

  Radny Zbigniew Chabowski ja troszeczkę inaczej zrozumiałem wypowiedz na zasadzie 

macie halę i nie zadawajcie głupich pytań, nie przeszkadzajcie i trzeba wrócić jednak     

mimo wszystko  do tego Kaliguli i tego Rzymu bo ja widzę, że ty za Preperiana tutaj      

robisz pilnujesz porządku , natomiast myślę o jednej rzeczy, że jeżeli jesteśmy w punkcie 

wolne wnioski i interpelacje to nie oczekujemy tu tych komentarzy i zamykania nam ust    

w ten sposób ponieważ mamy prawo zadać pytanie, mamy prawo dowiedzieć się, mamy 

prawo uzyskać odpowiedzi ja wiem  Panie Starosto, że to jest rzecz zabawna ponieważ       

z tego prawa póki  co Pani Przewodnicząca korzystamy kiepsko bo odpowiedzi na                  

interpelacje są żadne. Oczywiście możemy obśmiewać tutaj ponieważ trzech w stosunku 

do pozostałych to jest nic i bez względu na to co powiemy  to i tak stanowicie Państwo 

większość i przegłosujecie co chcecie i oczywiście też nas zagadacie bądź wyśmiejecie w 

formie jakichś żartów tak jak Jacek jakiś czas temu zrobił, no i tyle, natomiast tak, czy tak 
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prawo do zadawania pytań, do interpelacji mamy i będziemy z tego korzystać i chciałbym 

żeby nawiązując do wypowiedzi o demokracji, ta demokracja jednak funkcjonowała. 

 

  Radny Sławomir Sidor Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej właśnie miałem  wstać 

i ten wniosek zgłosić, w momencie kiedy Pan Starosta potwierdził, że to jest z pieniędzy 

publicznych czyli w Starostwie zostało to wydatkowane, chciałbym, żeby  Komisja             

Rewizyjna zbadała czy jest to wydatek celowy. 

 

  Radny Marek Gołuchowski wyraził zdanie, jeżeli będzie to dyspozycją Rady Powiatu to 

Komisja Rewizyjna to zbada, Pani Przewodnicząca proszę o skierowanie przez Radę do 

komisji wniosek, który złożył kolega radny. 

 

 

  Starosta Kazimierz Sać Panie Radny Chabowski nasze odpowiedzi są właśnie                   

odpowiedziami, ja pamiętam dawno, dawno temu to było kilkanaście lat temu miałem od-

rębne zdania w stosunku do obecnego starosty czyli Przewodniczącego Zarządu           

Zbigniewa Chabowskiego, wiecie jaka kara mnie spotkała, na wniosek Pana Zbigniewa 

Chabowskiego zostałem wyrzucony z Zarządu. Panie radny Chabowski nikt nie będzie 

wnioskował o wyrzucenie Pana z jakiegokolwiek forum, może Pan śmiało mówić,          

spokojnie żądać i oczekiwać czego Pan chce. 

 

  Radny Zbigniew Chabowski jeszcze jedna rzecz ponieważ Pan Kazimierz Sać nie do 

końca powiedział prawdy, to nie była kwestia mojego wniosku tylko to, że zajmował 

funkcję w spółce prawa handlowego i nie można było tego  łączyć z funkcją członka           

Zarządu to jest jedna rzecz a druga rzecz nie wydaje mi się żeby  rzeczą elegancką i ładną  

było kiedy rozmawiamy o sprawach Powiatu przywoływanie jakichś zdarzeń, szturchanie 

z tego tytułu osoby, która się  wypowiada ja nie wracam do przeszłości i być może dobrze. 

 

Starosta Kazimierz Sać ja nawiązałem do tematu Rady do tej pory mam opinie prawną 

mecenasa Nowaka o bezzasadności tamtej sprawy. 
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  Radny Zbigniew Chabowski –Przewodniczącego Rady Nadzorczej Spółki. 

 

  Starosta Kazimierz Sać  lepszy jest Przewodniczący Rady z TBS. 

 

  Radny Roman Łobożewicz chciałem wrócić do jednej rzeczy, jeżeli nie wiadomo o co 

chodzi to chodzi o pieniądze. Kazik mówimy o młodzieży z Gimnazjum nr 1                           

i o pieniądzach. Jeżeli zabraliśmy tym dzieciom parking czyli boisko sportowe, zabraliśmy 

im część terenu, w jakiej kwocie będziemy brać pod rozwagę godzinę udostępnienia tejże 

młodzieży sali gimnastycznej na zajęcia w-fu. 

 

  Starosta Kazimierz Sać cieszę się że padło bardzo konkretne pytanie i dziękuję              

Roman za bardzo konkretne pytanie  bo to rozwieje wszelkie spekulacje, zbudowaliśmy 

hale sportową już abstrahuje od tego, że była podjęta uchwała i tak dalej nikt sobie        

przecież tego sam nie zrobił bez woli Rady i tak dalej, były dwie propozycje jedna             

propozycja przy szkole nr 2, Rysiu Chmielowicz zwrócił trafnie uwagę , że tam byłoby nie 

tak, później z Burmistrzem Andrzejem Szczygłem znaleźliśmy inne rozwiązanie wiadomą 

rzeczą jest, że sami nie weszliśmy sami nie zbudowaliśmy tej hali, tylko  musiała być to 

wola Pana Burmistrza i taka wola była i między innymi Pan Burmistrz wskazał jak też    

niestety zostały zlikwidowane inne obiekty w postaci boiska i  tak  dalej i cieszę się, że to 

pytanie jest, my zwróciliśmy się do Pana Burmistrza ponieważ zbliża się 1 września nowy 

rok szkolny  i trzeba po prostu jakoś synchronizować, dlatego, że ta hala będzie             

podzielona na trzy części i mogą trzy szkoły jednocześnie ćwiczyć, czy trzy klasy.           

Oczywiście nie mówiliśmy o żadnych finansach bo dla mnie się wydaje jasne i logiczne    

,że w związku z tym, że hala stoi na ternie tej szkoły a moim zdaniem, a myślę, że          

bezsensu jest utrzymywać i ponosić koszty tej starej salki gimnastycznej wystarczy      

przerzucić koszty utrzymania z tej starej salki, powiem więcej Roman jeśli faktycznie szło 

by w kierunku wreszcie konstruktywnej rozmowy to ja myślę, że Powiat nawet jest              

w stanie pomóc wybudować nowe boisko tam gdzie jest ten trawnik, gdyby gmina       

przekazała tą salkę na rzecz Powiatu to myślę, że Powiat byłby zainteresowany przerobić 
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właśnie tą salkę na inny obiekt, który by towarzyszył hali i tak to by funkcjonowało 

sprawnie więc na pewno Powiat nie oczekuje od gminy jakichkolwiek apanaży z tego           

tytułu powiem więcej i tutaj się zwrócę do Pana Prezesa TBS parokrotnie rozmawiałem           

z Panem Prezesem TBS czyli ze Zbigniewem Chabowskim tam jest nowoczesna               

kotłownia po co szkoła ma trwonić pieniądze i wydatkować na zawyżone umowy skoro 

można się podłączyć do gazowej kotłowni, można było ją rozbudować, niestety nie doszło 

to do skutku ale to nie z naszej winy a jest pomieszczenie i tak dalej. Roman my jesteśmy 

bardzo zainteresowani tym, żeby usiąść do stołu a nie od razu odpisywać na piśmie jak to 

zrobił Pan Burmistrz nie bo nie. Na jego odpowiedz nie bo nie został wywieszony bilbord. 

 

  Radny Roman Łobożewicz pytałeś się Burmistrza o formułę korzystania z tej hali i Bur-

mistrz moimi słowami odpowiedział Ci jak odpowiedział. 

 

  Starosta Kazimierz Sać ja nie wiedziałem, że to twoje słowa były jak bym wiedział, że to  

twoje słowa były to ja bym nie wywiesił bilbordu. 

 

  Radny Roman Łobożewicz  udzielił dalszej odpowiedzi - że nie w tej chwili ponieważ 

uczniowie naszych szkół mają sale gimnastyczne co nie wyklucza tak było napisane  z 

możliwości korzystania natomiast jeśli mówi się o tym, żeby uczniowie Gimnazjum               

korzystali ale za odpłatą a jeszcze chcesz tą małą salę. 

 

  Starosta Kazimierz Sać nie ja nie chce, ja nie chce tej małej sali. 

 

  Radny Roman Łobożewicz ale chciałbyś zakończyć utrzymanie tej małej sali żeby ucz-

niowie czyli mówimy o Gimnazjum Nr 1 wpłacali jakąś kwotę tytułem                     użyt-

kowania. 

 

  Starosta Kazimierz Sać dał do zrozumienia  po co tą małą salkę utrzymywać. 
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  Radny Roman Łobożewicz jeżeli mamy iść tokiem twojej myśli i zakładamy, że robimy  

z tego hotel to znaczy, że ta  sala już nie jest Gimnazjum Nr 1 a więc musimy za darmo  

pobłogosławić, w widowiskowo-sportowej zajęcia wprowadzić. 

 

  Starosta Kazimierz Sać nie ma z naszej strony, ja nie chce się wypowiadać, Roman      

powiem Ci tak decyzja jest Zarządu przecież ja nie podejmuję jednoosobowej decyzji       

ja jestem zainteresowany jako jedna piąta Zarządu jako Starosta żeby młodzież                    

Gimnazjum miała lekcje w-fu na tej hali. 

 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek wyraziła zdanie, że padł wniosek Pana      

Sidora do Komisji Rewizyjnej o zbadanie dofinansowania bilbordu przy hali                        

widowiskowo-sportowej, więc bardzo proszę Wysoka Rado kto jest za tym, żeby taki  

wniosek został złożony do Komisji Rewizyjnej. Pan Sławomir Sidor dodał i jeszcze                    

publikację rozdawaną przez Pana Starostę na ostatniej sesji Rady Miejskiej w Gryficach. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poinformowała, że będzie wniosek Rady      

Powiatu do Komisji Rewizyjnej o zbadanie źródeł dofinansowania publikacji wydawanej na 

poprzedniej sesji rady Gminy w Gryficach oraz bilbordu przy hali sportowej. Wysoka Rado 

kto jest za, przy „10” głosach „za”, „6” głosach „wstrzymujących” został przegłosowany      

wniosek. 

 

Ad 14) 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek poinformowała, że 25 maja odbyły się      

Powiatowe Obchody  Dnia Strażaka w Pobierowie, 19 maja odbyło się Święto Ludowe w 

Brojcach, serdecznie zapraszam na Forum Samorządowe w Kołobrzegu, które odbędzie się 

3-4 czerwca. Zaproszenie mamy również przez Dowódcę 3 Batalionu Zmechanizowanego 

Legii Akadameckiej do Trzebiatowa, odbędzie się święto jutro 29 maja. Po czym poprosiła 

Pana Starostę o zaproszenie na otwarcie hali. 
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Starosta Kazimierz Sać poinformował, że 1 czerwca 2013 r., odbędzie się otwarcie hali,          

z tym, że nie robimy tego z żadną pompą łączymy to z Dniem Dziecka. Wszystkich gości 

zaprosił na otwarcie hali. Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek zaprosiła  wszystkich 

na  spotkanie 6 czerwca na prezentację z jej książką do Biblioteki Miejskiej w Gryficach na 

godz. 17.00. 

 

 

 

 

Ad 15) 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

W punkcie tym nie było pytań. 

 

Ad 16) 

Wolne wnioski.   

Radny Sławomir Sidor wystąpiłem do Biura Rady o przekazanie protokołu z   poprzedniej 

sesji i go otrzymałem z czego się bardzo cieszę, byłem zadowolony, bo mogę sobie go        

w domu przeczytać i wniosek jest taki, że po przeczytaniu  protokół nie zawierał wszystkich 

rzeczy i to nie jest wina tej Pani bo myśmy rozmawiali tylko wina sprzętu. Po prostu Panie    

, które piszą, piszą to co można odczytać to znaczy odsłuchać z tych urządzeń dlatego  mam 

wniosek żebyśmy jako radni zgłosili, zrobili coś , żeby zakupić nowy sprzęt, nagłośnienie 

usprawnić, żeby faktycznie  można było później znaleźć w protokole zapis tego co               

mówiliśmy. 

 

Przewodnicząca Rady  Renata Teresa Korek  myślę, że usprawnimy, ale ja zawsze              

proszę radnych o to żebyśmy jednak byli w czasie trwania sesji spokojniejsi, ponieważ hałas 

który powstaje przy stole powoduje szum i zagłuszanie rzeczy, które mogą być bardzo 

istotne. My na pewno poprawimy jakość tegoż dźwięku ale też proszę o to żebyśmy jednak 

spokojnie doczekali do końca sesji, czy ktoś by chciał jeszcze zabrać głos w tym punkcie.  
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Wysoka Rado Szanowni Państwo bardzo dziękuję, że uczestniczyliście w dzisiejszych      

obradach zamykam obrady XXXII sesji Rady Powiatu. 

 

Ad 17 ) 

Zakończenie posiedzenia.                                                

Przewodnicząca Rady Renata Teresa Korek w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

XXXII sesji Rady Powiatu zamknęła posiedzenie o godz. 12.45 

 

   

Protokół sporządziła: Przewodnicząca  Rady Powiatu 

 Justyna Roszyk         Renata Teresa Korek 

dnia 11.06.2013 

 

 

Załączniki: 

  

      Nr 1-    lista obecności radnych, 

  Nr 2 -   lista przybyłych gości 

  Nr 3 -   porządek obrad 

  Nr 4 -   Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu między sesjami. 

  Nr 5 -   uchwała Rady Powiatu  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Gryfickiego za rok 2012 oraz sprawozdania               

z wykonania budżetu Powiatu Gryfickiego za rok 2012, 

  Nr 6-    uchwała Rady Powiatu w  sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Gryfickiego za 2012 r. 

  Nr 7-    uchwała Rady Powiatu w sprawie współdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego  przy realizacji zadania publicznego            

i wydzielenia na ten cel odpowiedniego majątku ( Gmina Trzebiatów). 

  Nr8 -    uchwała Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/195/12 Rady Powiatu Gryfickiego oraz zmian w budżecie powia tu na 

2013r. 

  Nr9-     uchwała Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/196/12 Rady Powiatu Gryfickiego oraz zmian wieloletniej prognozy         

finansowej Powiatu  Gryfickiego na lata 2013-2021. 

  Nr 10-  uchwała Rady Powiatu w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Gryficki, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad  korzystania  z tych przystanków. 

  Nr 11-  uchwała Rady Powiatu w sprawie likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Rewalu. 

  Nr 12 - uchwała Rady Powiatu w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej w Płotach. 

  Nr 13 - uchwała Rady Powiatu  w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Gryficach. 

  Nr 14-  uchwała Rady Powiatu w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego w Płotach. 

  Nr 15-  uchwała Rady Powiatu w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego w Trzebiatowie. 

  

 

   Uwagi do protokołu: 

...................................................................................................................................................................................... 
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